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Pensionari burghezi?

Domnule Președinte, doamnelor si domnilor senatori,

Am ascultat cu interes discutiile despre noul proiect pentru Legea Pensiilor si 

am observat nemultumirile unor colegi cu privire la unele amendamente. Nu pot sa 

spun ca sunt un expert in domeniul financiar, dar sunt un bun observator al omului 

de rand, a nemultumirilor existente. De ani de zile aud tot mai multe plangeri in 

legatura cu situatia pensionarilor, a veniturilor celor care se afla in pensie uneori 

inexistente sau deseori absurd de mari.

Distinși colegi,

Cu totii ne dorim o viata linistita dupa pensionare. O viata fara griji 

financiare si o perioada in care putem sa ne bucuram de micile fericiri ale vietii fara 

sa ne facem griji de ziua de maine. Dupa o viata întreaga in care am muncit si am 

încercat sa ne sustinem familiile, e normal sa ne dorim in continuare stabilitate. Dar, 

stimati colegi, asta nu inseamna sa traim o viata de burghezi cand alti pensionari se 

intreaba ce o sa puna pe masa la cina sau cu ce bani o sa isi cumpere medicamentele 

necesare.

Aceasta noua Lege a pensiilor doreste sa ofere tuturor pensionariilor o viata 

linistita, fara stresul zilei de maine. In urma integrarii in sistemul public de pensii a 

cadrelor militare si a functionarilor publici cu statut special, dar si prin atragerea 

de noi contribuabili, numarul persoanelor care vor contribui Ia sistemul de pensii va 

creste cu aproape 244.000 in acest an, ceea ce va duce la cresterea bugetului de 

pensii si la marirea treptata a acestora.



Nu vorbesc aici de persoanele cu pensii medii sau mari, ci de persoanele care 

au pensii mizere ce ii duce la incapacitatea de a avea o viata decenta. E normal ca 

pensile sa fie calculate in funcție de contizatiile pe care le facem la bugetul de pensii 

si de anii de munca pe care ii avem. Dar asta nu scuza acele categorii de oameni care 

nu cotizeaza dar care au pensii de mii sau chiar zeci de mii, in timp ce altii ajung sa 

traiasca in saracie dupa o viata de munca cinstita. Nu putem sa fim cu totii egali, 

dar putem sa fim corecti cu toti romanii cinstiti ce au depus un efort toata viata 

pentru a-si asigura la batranete o pensie decenta.

O alta problema importanta care se vrea rezolvata prin aceasta lege este 

raportul de dependenta al sistemului public de pensii. Este absurd ca acesta sa fie de 

0,98 pensionari la 1 contribuabil. O asemenea situatie nu este sustenabila, astfel ca 

bugetul de pensii trebuie sa imprumute in fiecare an sume exorbitante pentru a se 

sustine. Cat sa mai împrumutam pentru a ne sustine numarul tot mai mare de 

pensionari? Cata vreme obligam atat pensionarii cat si persoanele active in campul 

muncii sa sufere din aceasta cauza? Solutia propusa nu este una indragita de 

populatie, dar este una ce va reduce acest deficit. Pentru realizarea acestui deziderat 

este nevoie de aceste modificari, este nevoie de cresterea varstei medii de pensionare. 

Nu se doreste ingreunarea vietii salariatilor, se doreste usurarea vietii pensionarilor 

actuali, asigurarea cu pensii a viitorilor pensionari, actuali salariati, dar si a 

urmatoarelor generatii ce vor intra in campul muncii. Se doreste evitarea situatiei in 

care bugetul de pensii creste deficitul PIB la o valoare alarmanta. Se doreste crearea 

unui sistem de pensii sustenabil, corect fata de pensionarii actuali, dar si de viitori 

pensionari.

Distinsi colegi,

Nimeni nu isi doreste sa duca o viata mizera la batranete. Cu totii ne dorim 

pensii de zeci de mii. Problema este ca unii chiar au pensii de zeci de mii. Este corect 

acest lucru? Este corect ca exact acei oameni care au primit in anii de munca 



sporuri de risc, pe care le meritau, sa primeasca in continuare o pensie uriasa care 

sa le compenseze acele sporuri? Sa nu uitam, stimati colegi, ca odata cu pensionarea 

a disparut riscul la care erau supuse acele personae. Atunci de ce primesc pensii 

exorbitante din moment ce a disparut riscul la care au fost supusi? Exact acei 

oameni cu pensii uriase sunt cei care traiesc pe picior de burghez. In timp ce 

majoritatea pensionariilor se bucura la batranete de realizarile din viata, aceasta 

categorie speciala de pensionari se bucura la batranete de noile vile construite sau 

de noile yachturi cumparate din "pensioare”. Pensiile de stat nu sunt gandite sa 

faciliteze o viata de lux, dar totusi asta se intampla. Exact acest lucru vrea sa fie 

schimbat prin noua lege.

Doamnelor si domnilor senatori,

Nu putem avea pretentia la pensii ce depasesc veniturile realizate in anii de 

munca. Nu putem sa traim pe picior de burghez cand altii se chinuie zi de zi. Avem 

o constiinta, avem o datorie fata de batranii nostrii, avem o datorie fata de alegatorii 

nostrii, fata de generatiile tinere. Avem datoria de a fî corecti fata de toata populatia 

activa. Iar ce se intampla in actualul sistem de pensii nu arata ca am avea o 

constiinta sau ca dam dovata de corectitudine si responsabilitate. Trebuie sa le dam 

o sansa batranilor nostrii, pentru ca si noi sa avem parte de aceeasi sansa la randul 

nostru.

Senator, 
Gheo^gh 
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